


MÜCBİR SEBEP İLE İLGİLİ YAPTIĞIMIZ  

ÇALIŞMALAR 

Geçtiğimiz günlerde Maliye Bakanı ile görüşme yapan Yönetim 

Kurulu Başkanımız Salih ÖZDEMİR ve Esnaf ve Sanatkarlar Odası 

Başkanı İrfan SARI'nın yaptığı görüşmeleri neticelenmeye başladı. 

Konu ile ilgili odamızı ziyaret eden Yüksekova Vergi Dairesi Müdürü 

Sn. Ali CİNİ ve beraberindeki heyet, yaptığımız çalışmaların sonuç 

vermeye başlamış olmasından dolayı duydukları memnuniyeti dile 

getirmek üzere teşekkür ziyaretinde bulundular. 

Söz konusu mücbir sebep hali ile ilgili Maliye Bakanlığından 

tarafımıza ulaşan yazıya istinaden 

"31.12.2017 günü sonu itibari ile sona ermesi uygun bulunan mücbir 

sebep halinin; 

Başladığı tarihten sona ereceği tarihe kadar verilmesi gereken ve 

verilme süresi 24.01.2018 günü olarak belirlenen beyanname ve 

bildirimlerin verilmesi üzerine tahakkuk eden vergilerin, 

- Başladığı tarihten önce tahakkuk etmiş olup vadesi bu tarihten 

sonrasına rastlayan her türlü vergi, ceza ve gecikme faizinin, 

- Başladığı tarih ile sona ereceği tarih arasına rastlayan motorlu 

taşıtlar vergisi taksitlerinin, 

- Başladığı tarihten önce ikmalen, re'sen veya idarece tarh edilen ve 

vadesi mücbir sebep halinin başladığı tarihten sonrasına rastlayan 

her türlü vergi, ceza ve gecikme faizinin ödeme süresinin 31.12.2018 

günü sonuna kadar uzatılması, 

İlinizdeki amme borçlularından aranılan; 
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a) Vadesi mücbir sebep halinin başladığı tarihten önceki her türlü amme alacaklarının, 

b) Mücbir sebep halinin başladığı tarihten önce tahakkuk etmiş, vadesi mücbir sebep hali ilan edilen tarih 

ve mücbir sebebin sona erdiği tarih aralığına rastlayan her türlü amme alacaklarının, 

c) İkmalen, re'sen veya idarece tarh edilen ve vadesi mücbir sebep halinin başladığı tarih ile sona erdiği 

tarih aralığına rastlayan her türlü amme alacaklarının, 

ç) Mücbir sebep hali ilan edilen tarih ile mücbir sebebin sona erdiği tarih arasında yıllık olarak tahakkuk 

eden amme alacakları ile her ne şekilde olursa olsun vadesi bu tarih aralığına rastlayan her türlü amme 

alacaklarının, 

d) Mücbir sebep halinin başladığı tarih ile mücbir sebebin sona erdiği tarih arasında verilmesi gereken 

vergi beyannameleri ve bildirimlere istinadden gerek bu dönemde tahakkuk eden gerekse mücbir sebebin 

sona erdiği tarihten sonra mücbir sebep nedeniyle verilmesi süresi uzayan ve uzatılan süre içersinde 

verilen beyanname ve bildirimlere istinaden tahakkuk edecek amme alacaklarının (Bakanlığımızca tecili 

uygun görülmeyenler hariç), 

Tecili için mükelleflerin 31.01.2019 tarihi mesai saati bitimine kadar borçlu bulundukları vergi dairelerine 

tecil ve taksitlendirme talep formu ile başvuruda bulunmaları halinde 6783 sayılı amme alacaklarının 

tahsil usulü hakkında kanunun 48 inci maddesi ve talebi uygun görülen mülekkeflerin borçlarının azami 

24 ay süre ile tecil faizi uygulanmaksızın taksitlendirilebilmesinin, tecili talep edilen alacağın tutarına 

bakılmaksızın değerlendirerek sonuçlandırmaya vergi dairesi başkanı/defterdarların yetkili kılınması, bu 

yetkjnin 2014/1 seri no.lu tahsilat iç genelgesinin ''I-TUTAR İTİBARIYLA TECİL VE TAKSİTLENDİRME 

YETKİSİ'' bölümünde belirtilen tutara bağlı kalınarak vergi dairelerine devredilmesi uygun bulunmuştur. 

Diğer taraftan, mücbir sebep halinin sona erdiği 31.12.2017 tarihten sonra verilmesi gereken 

beyannamelerin kanuni sürelerinde verileceği ve tahakkuk eden vergilerin kanuni sürelerinde ödeneceği 

tabiidir. Örneğin; Aralık/2017 vergilendirme dönemi KDV beyannamesi 24.01.2018 tarihine, aynı döneme 

ilişkin muhtasar beyanname 23.01.2018 tarihine kadar verilecek, verilen beyannameler üzerine tahakkuk 

eden vergiler 26.01.2018 tarihine kadar ödenecektir. " 



İÇ İŞLERİ BAKANLIĞINA İKİNCİ  

ZİYARETİMİZ 

Mevcut zarar-ziyanın 35 milyon TL''ye ulaştığını, Ocak ayı içerisinde ödenmesi ve 
yarısının da önümüzdeki günlerde ödeneceği ile ilgili, Bakan Bey'in Hakkari Valimiz 
Sn. Cüneyit Orhan TOPRAK ile yaptığı telefon görüşmesinde, kısa zamanda 
ödeneğin gönderileceği söyleminde bulundu. 

Üyelerimize, Esnaf ve tüccarımıza hak sahibi vatandaşlarımıza ve hemşerilerimize 
şimdiden hayırlı olsun 

Odamız Yönetim Kurulunun Kasım 
2017'de İçişleri Bakanlığına 
gerçekleştirdiği ziyarette, gerçek 
usuldeki esnaf ve tüccarımızın 
sokağa çıkma yasağı sonrası 
uğradıkları zarar-ziyana karşılık 

ödemelerin yapılması konusunda 
görüşme gerçekleştirmişlerdi. 
Yapılacak işlemlerin takibi için 
Yönetim Kurulu Başkanımız Salih 
ÖZDEMİR'in tekrar 11.01.2018 
tarihinde İçişleri Bakanı Sn. 

Süleyman SOYLU'ya yaptığı ziyaret 
sonucu, söz konusu gündem 
neticelenmiştir.  



ODAMIZDA GIDA SEKTÖR SORUNLARI TOPLANTISI 

GERÇEKLEŞTİRİLDİ 

Odamız toplantı salonunda gıda 

sektör sorunları toplantısı 

gerçekleştirildi. Toplantıda Meclis 

Başkanımız Nedim Selçuk ,Genel 

Sekreterimiz Melek Mengeş ve Firma 

Yetkilileri ile gıda sektöründe olan 

sorunları karşılıklı istişare ederek ele 

aldılar. 



Odamızda Karma Sektör Toplantısı Yapıldı 

Yönetim Kurulu Başkanımız Salih ÖZDEMİR ve Meclis 

Başkanımız Nedim SELÇUK başkanlığında diğer STK 

başkanlarının da katıldığı karma sektör toplantısı gerçekleşti. 

Toplantıda; 

1-) Zincir firmaların, küçük çaplı yerel firmaların artan sorularına 

karşılık çözüm önerisi geliştirilmesi için bilgi alışverişi yapıldı. 

2-) Yerel esnafı üretimde desteklemek için; afiş, broşür ve DVD 

ile çalışmaların en kısa zamanda faaliyete geçirileceği 

konuşuldu. DVD çalışmasıyla market, cafe gibi işletmelerde 

halka dinletilip, bilinçlendirme yoluna gidileceği ifade edildi. 

3-) 16.01.2018 tarihinde geçekleştirilen sektör toplantısında da 

kararlaştırılan muhtarlarında dahil olması ile beraber, her 

sektörlerden üreticilerin katılım sağlanması istendi. 

4-) Yakın tarihte Esendere Gümrüğünde gider pusulası ile vergi 

mükellefi olmadan ürünler kayıt altına alınıp, İran- Yüksekova 

arasındaki sınır ticaretinde aktifleşme yolunda ilerleyecek 

çalışmaların söz konusu olduğu konuşuldu. 

5-) Yerel üreticilerin bir diğer sorunu, kira ödemeleri: Stopaj 

verginin mülk sahibinden alınmasına dair öneri üzerinde 

konuşuldu. 

6-) Mevcut yerel üreticilerin fiyat politikası uygulaması gerektiği, 

ekonomi haritasını takip etmesi ve bu çerçeve doğrultusunda 

kısa vadede başarı elde edileceği görüşüldü. 

Odamızda Karma Sektör Toplantısı 

Yapıldı 



Yüksekova Vergi Sorunu  

Çalıştayı Yaptık 

Odamız Genel Sekreteri Melek 

MENGEŞ ve Mali Müşavir Tarkan 

GÜVEN'in Yüksekova Vergi Sorunu ile 

ilgili yaptıkları ortak çalışma 

düzenlendiğimiz çalıştaydaki kurula 

sunuldu. Yapılan çalıştayda, Yönetim 

Kurulu Başkanımız Salih ÖZDEMİR, 

Yönetim Kurulu Üyemiz Naci TUNA ve 

Van Ticaret Borsası Yönetim Kurulu 

Başkan Yardımıcısı Erden ONAY 

bulundular. 

Daha önce konu ile ilgili Yönetim Kurulu 

Başkanımız ve üyeleri ilgili bakanlıklara 

yaptıkları ziyaretlerin devamı olan 

çalışmayı, Maliye Bakanlığı'na 

sunulmak üzere rapor haline getirdik. 

İlerleyen günlerde Maliye Bakanlığına 

bu rapor sunulacaktır. 



Odamızda Proje Döngüsü Eğitimi  

Startı Verildi. 

Odamız toplantı salonunda, Odamız 

ve Daka (Doğu Anadolu Kalkınma 

Ajansı) işbirliği ile Daka’nın 2018 yılı 

mali destek programı kapsamında 

proje yönetimi döngüsü eğitimi startı 

verildi. 

Eğitime;  bazı kurum ve kuruluş 

temsilcileri ile başvuru yapan 

vatandaşlar katıldı. 


